
PROTOKŁ Nr XLIX /2010 

sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia  05 listopada 2010 roku 

 

Sesję rozpoczęto o godzinie 16 
00

 – zakończono o godzinie 17 
30

 

 

XLIX sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima – Przewodniczący 

Rady Gminy.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr  1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.  

 

W sesji uczestniczyli: 

1.  Pan Józef Gutowski                   - Wójt Gminy 

2. Pan Sławomir Słupczyński         - Z-ca Wójta 

3.  Pani Małgorzata Kubic              - Sekretarz Gminy 

4.  Pani Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 

5.  Pan  Andrzej Zwolak                 - Przewodniczący Rady Powiatu Kwidzyn, Dyrektor ZS w Ryjewie 

6.  Pani Krystyna Łapacz                - Dyrektor Szkoły Podstawowej  Straszewo 

7. Pan Roman Król                         - Kierownik ZB „Pomezania” 

8. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS 

9. Pan Roman Zbróg                       - Dyrektor GOK w Ryjewie 

10. Pani Dorota Czerkies                  - inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

 

Przewodniczący Rady  Gminy stwierdził prawomocność obrad XL sesji. 

Na stan ustawowy 15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

 

Ad. 2. Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek  obrad przesłany radnym. Nie wniesiono 

żadnych propozycji zmian do odczytanego porządku. Porządek  obrad przyjęto jednogłośnie 

w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie aktualności studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Ryjewo oraz obowiązujących miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/262/09 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2010. 

6. Informacja Wójta Gminy z realizacji zadań inwestycyjnych w kadencji 2006-2010.  

7. Sprawozdanie z działalności Rady Gminy w okresie mijającej kadencji. 

8. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zakończenie obrad. 

 

    



Ad. 3. Ustalenie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z poprzedniej sesji wyłożony był do 

wglądu w Urzędzie Gminy. Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do protokołu. 

Wobec tego, że nie zgłoszono żadnych uwag Przewodniczący Rady zaproponował 

głosowanie. W głosowaniu jednogłośnie (za 15 radnych) Rada Gminy przyjęła protokół z 

XLVIII  sesji z dnia 27 października 2010 roku. 

 

Ad. 4.  Podjęcie uchwały w  sprawie aktualności studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Ryjewo oraz obowiązujących miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego. 

 

Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy.  

Radna Barbara Wolak zapytała  z czym związane jest podjęcie takiej uchwały? 

Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż związane jest to z zapisem w ustawie, że  powiatowa 

Komisja Urbanistyczna musi raz w trakcie kadencji dokonać analizy zgodności  studium z 

planami zagospodarowania przestrzennego.  

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. 

 

W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 

UCHWAŁĘ  Nr XLIX/343/10 z dnia 05 listopada  2010 roku w sprawie aktualności studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Ryjewo oraz 

obowiązujących miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. Uchwała stanowi 

załącznik  Nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 5.   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/262/09 Rady Gminy 

Ryjewo z dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2010. 

     

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek Skarbnik Gminy. Pani Skarbnik 

poinformowała, iż  zmniejszeniu uległy środki z: 

- dział 754 bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa o 7.857,00 zł;  

- dział 757 obsługa długu publicznego o 16.000,00 zł; 

- dział 852 pomoc społeczna o 30.000,00 zł; 

- dział 921 kultura i ochrona dziedzictwa narodowego o 16.000,00 zł 

Środki te przeniesione zostały na: 

- dział 801 oświata i wychowania w kwocie 57.857,00 zł na wydatki związane z inwestycją 

budowy szkoły; 

- dział 900 ochrona komunalna i ochrona środowiska o 12.000,00 zł na oświetlenie ulic i 

placów  

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

 

W głosowaniu jednogłośnie (za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 

UCHWAŁĘ  Nr XLIX/344/10 z dnia 05 listopada  2010 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr 



XXXIX/262/09 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy na rok 2010. Uchwała stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 

 

Ad.6. Informacja Wójta Gminy z realizacji zadań inwestycyjnych w kadencji 2006-2010.  

 

Informacja stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.  

Lata 2006-2010 były latami wzmożonej pracy, gmina przystąpiła bowiem do realizacji  zadań 

inwestycyjnych o skali dotychczas niespotykanej. Gmina aktywnie uczestniczyła w 

pozyskiwaniu środków unijnych  z programów: Regionalny Program Operacyjny 

Województwa Pomorskiego na lata 2007 - 2013, Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na 

lata 2007 - 2013 i innych. Łącznie przez ostatnie 4 lata Gmina pozyskała ok. 4 mln 300 tyś  

zł. Priorytetem w rozwoju gminy w tych latach była  budowa szkoły podstawowej dla klas 0 – 

3 wraz z pomieszczeniami dla Gminnej Biblioteki Publicznej w Ryjewie. Budowa szkoły to 

niejedna inwestycja oświatowa. Udało nam się wyremontować dach w Przedszkolu w 

Ryjewie, na który z Kontraktu Wojewódzkiego pozyskaliśmy 46.000,- zł. Na sali 

gimnastycznej Zespołu Szkół w Ryjewie powstały trybuny dofinansowane również z 

Kontraktu Wojewódzkiego. W  Szkole Podstawowej w Straszewie  wyremontowano dach na 

kwotę 60.000,- zł.  W zakresie zwodociągowania i kanalizacji gminy największą inwestycją 

było zbudowanie za ponad 1.500.000,- zł Stacji Uzdatniania Wody w Ryjewie. Inwestycje tą 

udało się sfinansować z preferencyjnego kredytu z Banku Ochrony Środowiska i umarzalnej 

w 30 % pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

Drugą wielką inwestycją była budowa wodociągu w miejscowości Benowo. Koszt inwestycji 

to 860.000,- zł. z czego 433.770,83 zł udało nam się pozyskać z PROW. W ramach zadania 

ułożono sieć oraz przyłącze na długości ok. 13.340 mb. Trzecią inwestycją była budowa 

trzech oczyszczalni ścieków w miejscowościach Watkowice, Watkowice Małe i Klecewko za 

kwotę  ok. 1 mln. zł. Również przy tej inwestycji udało nam się pozyskać środki zewnętrzne, 

czyli 300.000,- zł z Agencji Nieruchomości Rolnych, a część z umarzalnej pożyczki z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Tak w olbrzymim 

skrócie przedstawiają się wykonane w kadencji 2006-2010 inwestycje. Wierzę, że przyszłe 

lata będą nadal tak owocne a wykonane inwestycje będą służyć społeczeństwu.  

  

Na  koniec wystąpienia Pan Wójt serdecznie podziękował Radzie, obecnym tu Sołtysom, 

kierownikom jednostek organizacyjnych  swoim współpracownikom i pracownikom oraz 

wszystkim którzy przez te ostatnie lata wspierali go i przyczynili się do rozwoju gminy.   

 

Ad. 7.  Sprawozdanie z działalności Rady Gminy w okres mijającej kadencji. 

 

Sprawozdanie z działalności Rady Gminy za okres mijającej kadencji przedłożył Pan 

Kazimierz Zima – Przewodniczący  Rady Gminy. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr  7 do 

protokołu. 

Dobiegła  końca  piąta  kadencja  samorządów  gmin  w  Polsce. Obejmowała ona  okres  4  

lat  od  12  listopada  2006  roku do 12 listopada 2010r.  Na pierwszej sesji w dniu 23 

listopada 2006 roku Rada dokonała wyboru przewodniczącego i wiceprzewodniczącego 

Rady, przewodniczących  komisji stałych oraz ustaliła składy osobowe poszczególnych 

komisji. Od początku kadencji radni pracowali w czterech stałych komisjach: 

1. Komisji Budżetu, Rozwoju Gminy i Bezpieczeństwa Publicznego , której 

przewodniczyła Pani Barbara Wolak 

2. Komisji Edukacji, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, której 

przewodniczył Pan Tomasz Chojnacki  



3. Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej, Handlu i Usług, 

której przewodniczył Pan Władysław Domińczak 

4. Komisji Rewizyjnej, której przewodniczył Pan Aleksander Grochowski. 

 

 Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych. W 2008 roku w związku ze zrzeczeniem 

się mandatu przez radnego Bogdana Jaremę nasza Rada przez 4 miesiące obradowała w 

składzie 14 osobowym po czym w skutek wyborów uzupełniających, które odbyły się 8 

czerwca 2008 roku  nasze szeregi zasilił radny Ryszard Patzwald, który zasiadł w składzie 

Komisji do spraw rolnictwa.   W okresie tych czterech lat Rada obradowała na 49 sesjach i 

podjęła 344 uchwały. Frekwencja radnych wyglądała następująco. Podczas obrad 12 sesji 

mogliśmy pochwalić się 100% obecnością wszystkich radnych, najniższa frekwencja 

wyniosła 80%  natomiast  średnia frekwencja wyniosła aż 93%. Podjęliśmy wiele ważnych i 

potrzebnych naszej Gminie uchwał. Wszystkie uchwały, które podejmowaliśmy na sesjach 

były analizowane na posiedzeniach wszystkich komisji stałych Rady. Wiele emocji budziły 

wśród radnych uchwały dotyczące podatków i opłat lokalnych bo z jednej strony znając 

trudną sytuację mieszkańców naszej gminy chcieliśmy aby te opłaty obciążały ich jak 

najmniej, z drugiej zaś wiedzieliśmy, że dzięki tym środkom możemy zrealizować wiele 

niezbędnych i potrzebnych nam inwestycji. 

  

Po odczytaniu sprawozdania Przewodniczący dodał, iż wiadomo, że nie zawsze wszystkie 

sprawy układały się tak jak byśmy tego chcieli, staraliśmy się zawsze robić wszystko z myślą 

o społeczeństwie i naszej Gminie. Przewodniczący Rady na koniec swojej wypowiedzi 

podziękował za całą pracę i zaangażowanie wszystkim radnym, kierownikom referatów 

organizacyjnych UG w Ryjewie, jej pracownikom, dyrekcjom placówek szkolnych, 

przedstawicielom organizacji społecznych działającym na terenie naszej Gminy, Wójtom oraz 

Mieszkańcom.  

                                                   

 Następnie Przewodniczący Rady wręczył wszystkim radnym oraz Wójtowi Gminy i jego 

Zastępcy  dyplomy pamiątkowe z podziękowaniem za pracę w kadencji w latach 2006-2010.    

            

W dalszej części obrad Wójt Gminy oraz Zastępca Wójta wręczyli Panu Kazimierzowi Zimie 

dyplom podziękowania za  współpracę w mijającej kadencji.     

               

Ad. 8.  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt Gminy przedłożył informację o  pracy w okresie od ostatniej sesji. 

 

Ad. 9.  Interpelacje i zapytania radnych. 

Ad. 10.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Mirosław Blicharz jako Wiceprzewodniczący Rady podziękował wszystkim radnym 

za cztery lata współpracy jednocześnie przepraszając za czasem zbyt mocno wypowiedziane 

słowa. Wiceprzewodniczący Rady podziękował również w szczególności Pani Krystynie 

Łapacz i Pani Janinie Pelcer za współpracę dla dobra  sołectwa Straszewo.    

 

Radna Barbara Wolak w związku z końcem kadencji chciała szczególnie podziękować i 

pogratulować pozyskanych środków unijnych a najbardziej Panu Sławomirowi 

Słupczyńskiemu oraz jego współpracownikom którzy bezpośrednio się tym zajmują. 

 



Radny Roman Szaflik podziękował za wybudowanie świetlicy wiejskiej, przyznał, że nie 

spodziewał się iż ta inwestycja jednak będzie wykonana.   

  

 

Ad.11. Wolne wnioski i informacje. 

 

Pani Krystyna Łapacz – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie wręczyła kwiaty 

Wójtowi Gminy Panu Józefowi Gutowskiemu oraz Przewodniczącemu Rady Panu 

Kazimierzowi Zima i podziękowała za dobrą współpracę i życzyła wszystkim pomyślności w 

nadchodzących wyborach. 

 

          Następnie głos zabrał Pan Andrzej Zwolak – Dyrektor Zespołu Szkół w Ryjewie, który 

również podziękował za 4-letnią współpracę w mijającej kadencji, która układała się dobrze i 

była owocna. W szczególności Pan Zwolak podziękował za rozpoczętą inwestycję jaką jest 

budowa szkoły dla klas 1-3. Dodatkowo jako Przewodniczący Rady Powiatu Pan Zwolak 

cieszy się z tego, że w mijającej kadencji gmina Ryjewo wykonała najwięcej inwestycji i 

pozyskała najwięcej środków unijnych w powiecie. Również jak Pani Dyrektor Łapacz życzył 

wszystkim wygranej w zbliżających się wyborach.  

 

Pani Janina Pelcer Sołtys sołectwa Straszewo w imieniu wszystkich Sołtysów podziękowała 

również zarówno Radnym jak i Wójtom za cztery lata współpracy za trafne decyzje dotyczące 

sołectw które radni podejmowali.  

 

Ad.12. Zakończenie obrad 

           

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący  Rady zamknął obrady XLIX sesji Rady 

Gminy Ryjewo.  

 

 Na tym protokół zakończono. 

 

  

                                                                                                              Przewodniczący 

                                                                                                              Rady       Gminy 

 

                                                                                                              Kazimierz Zima 

 

       
 


